

## CLASSES DE GRAMMAIRE.

### VERSIFICATION.

Controverse de Scheffmacher. Grammaire française, anglaise, latine et grecque. Prosodie ; vers latins. César, Xénophon. Traduction en anglais et en français avec analyse de tous les mots. Thèmes latins et grecs. Lecture anglaise.

Arithmetic : All Hamblin Smith.

Algebra : C. Smith's Elementary Algebra up to chap. XIV.

Roman History.

Geography : Chase's High School, from p. 103 to p. 152.

### SYNTAXE.

Catéchisme expliqué. Toute la syntaxe latine et grecque.

Latin : Lettres choisies de Cicéron ; avec thèmes d'imitation. César. Grec : Fables d'Esopé et Xénophon, avec thèmes calqués sur l'auteur. Difficultés de la syntaxe française. Syntaxe anglaise. Fables de Lafontaine déclamees.

## GRAMMAR COURSE.

### VERSIFICATION.

Historical Catechism. English. French, Latin and Greek Grammars, Prosody ; Latin verse-making. Caesar, Bell. Gall. book II, III ; Anabasis, book I. Translation into English and French with parsing. Latin and Greek composition. French reading.

### SYNTAX.

Catechism explained. All Latin and Greek Syntax.

Latin : Select Letters of Cicero, with Latin prose composition in imitation of the author. Caesar. Greek : Æsop's Fables and Anabasis ; simple prose composition based on the authors. Special French course, Lafontaine's Fables for declamation.

Arithmetic : All Hamblin Smith.

Histoire de France (Chantrel). Géographie de Chase de la page 47 à la page 101.

History of England. Chase's Geography from p. 47 to p. 101.

### ÉLÉMENTS-LATINS.

Catéchisme expliqué. On commence le Latin après avoir répété la classe précédente ; le grec dans le second semestre. Latin : Epitome Historiæ Sacræ, avec exercices sur les éléments et un peu de syntaxe. Grammaire grecque avec concertations orales sur les éléments. Toute la grammaire française. Éléments de la grammaire anglaise. Histoire du Canada.

### LATIN ELEMENTS.

Catechism explained. Latin is begun as soon as repetition of the previous class is finished. Greek in the second half. Latin : Epitome Historiæ Sacræ, with exercises on the rudiments and on the fundamental rules of syntax. Greek nouns and verbs with oral practice on the elements. All English Grammar. Elements of French Grammar. History of Canada.

Geography : From p. 153 to p. 190.

Arithmetic : Up to Profit and Loss.